
LONG-TERM TRAINING PERIODS AT THE EUROPEAN PUBLIC 
PROSECUTOR’S OFFICE – 2025/2026 

 
Before applying, it is strongly advised to carefully read the long-term training General Conditions 
(attached to the call for applications), which provide detailed information on the EJTN long-term 
training scheme. 
 
 

1. Presentation 
 
Long-term training periods will be implemented at the European Public Prosecutor’s Office 
(EPPO) in Luxembourg.  
 
EJTN trainees will be assigned to the Operations Unit, the Legal Service or the Data Protection 
Office. 
 
Their tasks will vary according to the needs of the assigned department: 

• Trainees selected to join the Operations Unit will work closely with a European Prosecutor and 
actively participate in their daily activities. Their primary role will be to support the European 
Prosecutor in the performance of their operational prerogatives by preparing briefs and legal 
analyses and work on crosscutting projects; 

• Trainees at the Legal Service will help draft legal advice regarding the EPPO’s legal 
framework, including its interaction with national criminal law and criminal procedural 
law; 

• The trainee at the Data Protection Office will specifically work on data protection related 
issues impacting the operational work of the EPPO. 

 
 

2. Length and available positions 
 
6 positions of long-term trainees are available for a duration of 6 months to start on the 1 of September 
2025 and end on 27 February 2026. The agreed duration for the training placement cannot be 
extended under the EJTN financial scheme. The distribution will be as follows: 
 

Unit Available Places Length 

Operations Unit 3 or 4 6 months 

Legal Service 1 or 2 6 months 

Data Protection Office 1 6 months 

 
 

3. Requirements 
 
The requirements to participate in the long-term training scheme at EPPO are the following: 

• be an active criminal law judge, an investigating judge, or a prosecutor from an EU 
Member State participating in the EPPO; 

• have at least three years of experience as a judge/prosecutor; 
• have experience in working at a national level in matters related to judicial cooperation in 

criminal matters; 
• have a proven knowledge of English (working language). 
 



Specific requirements:  
• for the Legal Service: to be familiar with EU law; 
• for Operations Unit: to have experience in economic investigations. 

 
A good knowledge of another EU language would be an advantage. 
 

4. Supporting documentation  
 
Participants are required to provide the following supporting documents in PDF format: 
 

1) a curriculum vitae in Europass format in English; 

 
2) a cover letter in English (to be included in the application form). Candidates are requested to 

indicate whether they would like to be allocated to the Operations Unit, the Legal Service 
and/or the Data Protection Office. 
 

3) the authorisation from their hierarchy to participate in a long-term traineeship. EJTN is fully 

aware that participants might not be able to provide this document by the end of the 

application period. However, it will be requested at a later stage and participants are 

encouraged to submit their leave request to the appropriate authority as soon as possible. 

 
 

5. Calendar 
 

2 September 2024 – 15 October 2024 Application period 

December 2024 – March 2025 Selection of applications by the EPPO 

March – April 2025 Notification of selected participants by EJTN 

April – September 2025 Preparation of the selected candidates in view of the training period 

1 September 2025 Start of the training period 

 
 

6. Financial conditions 
 
Participants will receive a daily allowance of €120 throughout the entire training period. For detailed 
information on financial support during long-term training periods, please review the long-term 
traineeship financial conditions (attached to the call for applications) carefully1. 
 
 

7. Deadline 
 
Candidates from all EU Member States participating in the Justice Programme of the European Union2 
and with a strong motivation are invited to submit their applications to the long-term training period 
at the EPPO by 15 October 2024, 18:00 (Brussels time). 
 
 
 

 
1 Financial conditions for 2024, subject to change in 2025. 
2 Austria, Belgium, Bulgaria, Croatia, Cyprus, Czech Republic, Estonia, Finland, France, Germany, Greece, Hungary, Ireland, 
Italy, Latvia, Lithuania, Luxemburg, Malta, The Netherlands, Poland, Portugal, Romania, Slovakia, Slovenia, Spain, Sweden. 



STAGES DE LONGUE DURÉE AU PARQUET EUROPEEN (EPPO) – 
2025/2026 

 
Avant de postuler, il est vivement conseillé de lire attentivement les conditions générales relatives à 
la formation de longue durée (attachées à l’appel à candidatures) qui fournissent des informations 
détaillées sur le programme des stages de longue durée du REFJ. 
 
 

1. Présentation 
 
Les stages de longue durée se dérouleront au Parquet Européen (EPPO) à Luxembourg . 
 
Les stagiaires REFJ seront affectés au sein de l’Unité opérationnelle, au Service juridique ou au Bureau 
de la protection des données. 
 
Leurs tâches varieront selon les exigences de chaque service : 

• Les stagiaires affectés à l’Unité opérationnelle coopéreront avec un Procureur européen et 
participeront à leurs activités quotidiennes. Leur rôle principal sera d'accompagner le 
procureur européen dans l'exercice de ses prérogatives opérationnelles en préparant des 
rapports et des analyses juridiques ; 

• Les stagiaires affectés au Service juridique contribueront à la rédaction d’avis juridiques liés 
au cadre juridique du Parquet européen, y compris son interaction avec le droit pénal national 
et le droit de la procédure pénale ; 

• Un stagiaire au Bureau de protection des données travaillera spécifiquement sur les questions 
liées à la protection des données ayant un impact sur le travail opérationnel du Parquet 
européen. 

 
 

2. Durée et postes disponibles 
 
6 postes de stagiaires de longue durée sont disponibles pour une durée de 6 mois (du 1er septembre 
2025 au 27 février 2026). La durée convenue pour le stage de formation ne peut être prolongée dans 
le cadre du régime financier du REFJ. La répartition des places sera la suivante : 
 

Unité Places disponibles Durée 

Unité opérationelle 3 ou 4 6 mois 

Service juridique 1 ou 2 6 mois 

Data Protection Office 1 6 mois 

 
 

3. Conditions requises 
 
Les conditions requises pour participer au programme de formation de longue durée du Parquet 
européen sont les suivantes : 

• exercer en qualité de juge pénal, d’instruction ou procureur d’un Etat membre de l’UE 
participant au Parquet européen ; 

• avoir une expérience d’au moins trois ans en tant que juge/procureur ; 
• avoir une expérience de la coopération judiciaire pénale au niveau national ; 
• avoir une connaissance suffisante et avérée de la langue anglaise (langue de travail). 

 



Exigences spécifiques : 
• pour le service juridique : être familiarisé avec le droit de l’Union européenne ; 
• pour l'unité opérationnelle : avoir de l'expérience dans les enquêtes économiques. 

 
Une bonne connaissance d'une autre langue de l'UE serait un avantage. 
 
 

4. Documents justificatifs 
 
Les participants sont tenus de fournir les documents justificatifs suivants au format PDF : 
 

1) un curriculum vitae au format europass en anglais ; 
 
2) une lettre motivation en anglais (à insérer dans le formulaire de candidature) ; 
 
3) l'autorisation de leur hiérarchie. Le REFJ est pleinement conscient que les participants peuvent 

ne pas être en mesure de fournir ce document avant la fin de la période de candidature. 
Toutefois, il sera exigé ultérieurement et les participants sont encouragés à soumettre leur 
demande à l'autorité compétente dès que possible. 

 
 

5. Calendrier 
 

2 septembre 2024 – 15 octobre 2024 Période de candidature 

décembre 2024 – mars 2025 Sélection des candidatures par le Parquet européen 

mars – avril 2025 Notification des participants sélectionnés par le REFJ 

avril – septembre 2025 Préparation des candidats sélectionnés en vue de la période de 
formation 

1 septembre 2025 Début du stage 

 
 

6. Conditions financières 

 
Les participants recevront une allocation journalière de 120 euros pendant toute la durée de la 
formation. Pour des informations détaillées sur le soutien financier pendant les périodes de 
formation de longue durée, veuillez consulter attentivement les conditions financières des stages de 
longue durée (attachées à l’appel à candidatures)3. 
 
 

7. Date de fin de dépôt des candidatures 
 
Les candidats de tous les États membres de l'UE participant au Programme Justice de l'Union 
européenne4 et ayant une forte motivation sont invités à soumettre leur candidature pour un stage 
de longue durée au Parquet européen avant le 15 octobre 2024, 18h00 (heure de Bruxelles). 
 

 
3 Conditions financières pour 2024, susceptibles d'être modifiées en 2025. 
4 Allemagne, Autriche, Belgique, Bulgarie, Chypre, Croatie,  Espagne, Estonie, Finlande, France, Grèce, Hongrie, Irlande, 
Italie, Lettonie, Lituanie, Luxembourg, Malte, Pays-Bas, Pologne, Portugal, République tchèque, Roumanie, Slovaquie, 

Slovénie, Suède. 


